

构建新闻传播学自主知识体系 / 马克思主义新闻观研究

006-019 论习近平文化思想中的人民观

郑权 郑保卫

本期话题 / 数字新闻学研究

020-042 透明性悖论：生成式人工智能思考过程可视化对新闻记者创新行为的影响

陈智睿 李彪

043-063 “超越传统新闻业”：对外围行动者类型与行动逻辑的研究

张启锐 王辰瑶

064-084 制造“时机”：一项对日常生活中数字新闻消费实践的时间研究

张宇 丁兆钰 孙玮晟 谭思沔

目次

研究论文

- 085-104 作为媒介的人：传播学的“信使”理论及其现代性问题
曾持 毛葭蔚
- 105-126 “保护泡”抑或“风险泡”：社交媒体身份气泡如何影响青少年
心理健康？
陈宗海 潘小乐 蒋俏蕾 吴一波
- 127-148 声临其“界”：人机交流的技术剧本与声音界面构想
刘汀芷 姚姚
- 149-169 走向信息社会：现代性焦虑与“中华学习机”的媒介考古
陈昶文

百草园

- 170-174 《国际新闻界》2025年总目录
- 175-176 致谢《国际新闻界》2025年匿名审稿人

Construct Independent Knowledge System of Journalism and Communication / Studies on Marxist Journalism

- 006-019 The People-Centered Concept in Xi Jinping's Cultural Thought
ZHENG Quan ZHENG Baowei

Specific Topic / Digital Journalism Research

- 020-042 The Transparency Paradox: The Impact of Generative AI Thinking Process
Visualization on Journalists' Innovation Behavior
CHEN Zhirui LI Biao
- 043-063 Beyond Traditional Journalism:
Mapping Peripheral Actor Types and Their Logics of Action
ZHANG Qirui WANG Chenyao
- 064-084 Making Kairos: A Temporal Study of Digital News Consumption in Everyday Life
ZHANG Yu DING Zhaoyu SUN Weisheng TAN Siwei

Contents

Research Articles

- 085-104 The Men as Medium: The “Messenger” Theory in Communication Studies and its
Problem of Modernity
ZENG Chi MAO Jiawei
- 105-126 “Protective Bubble” or “Risky Bubble”: How Does the Social Media Identity Bubble
Affect Adolescents’ Mental Health?
CHEN Zonghai PAN Xiaole JIANG Qiaolei WU Yibo
- 127-148 Sound Meets “Interface”: The Technical Script of Human-Machine Communication and
the Imaginaries of Sonic Interfaces
LIU Tingzhi YAO Yao
- 149-169 Envisioning an Information Society: The “China Education Computer” and the
Anxieties of Modernity in 1980s China
CHEN Changwen